
Zápis č. 4/2019  
z veřejného zasedání zastupitelstva obce Skalice 

konaného dne 12. 2. 2019 od 18:00 hodin 
v zasedací místnosti OÚ ve Skalici 

 
Přítomní zastupitelé: 7 (viz prezenční listinu) 
Přítomní občané: 9 (viz prezenční listinu) 

Program jednání: 

Program: 

1) Zahájení 
2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
3) Kontrola zápisu č. 3/2019 vč. souhrnu usnesení  
4) Plnění rozpočtu k 31. 12. 2018 
5) Rozpočtová opatření 
6) Projednání a schválení inventarizace majetku k 31. 12. 2018 
7) Projednání a schválení Plánu investic na rok 2019 
8) Projednání žádosti o připojení se k akci Vlajka pro Tibet 
9) Informace o výběru zpracovatele projektové dokumentace pro provedení stavby 

„Číbuz, Segregace pěší dopravy a odvodnění prostoru při sil III/3087 + III/3086“ 
10) Návrh na uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o realizaci přeložky distribučního 

zařízení určeného k dodávce elektrické energie – sloup nn v Číbuzi 
11) Informace o úmyslu obce zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Pořízení a instalace 

sestavy herních prvků pro MŠ Číbuz“ 
12) Informace o úmyslu obce zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Pořízení projektové 

dokumentace – Zpevnění příjezdové komunikace a parkoviště k MŠ Číbuz“ 
13) Informace o úmyslu obce zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Oprava hráze rybníku  

ve Skalici“ 
14) Určení termínu konání Obecního plesu v roce 2020 
15) Diskuse  

a) Informace o jednání se spoluvlastníkem pozemku p.p.č. 104/8 v k.ú. Číbuz (zahrada 
MŠ Číbuz) 

b) Informace o jednání s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových 
ohledně pozemků pod sportovištěm ve Skalici 

c) Informace o nabídce společnosti Českomoravská finanční společnost s.r.o. na prodej 
nemovitosti č.p. 50 p.p.č. st. 195 a p.p.č. 561/2 v k.ú. Skalice u Smiřic, LV 321  
o celkové výměře 1066 m2 a prodejní ceně 3 300 000,- Kč 

d) Informace o dalším jednání k možnosti koupě nemovitosti – č.p. 9 ve Skalici  
vč. příslušenství 

e) Informace o změně jízdního řádu linky IREDO č. 311 (Jaromeř-Josefov-Vlkov-Smiřice-
Smržov-Skalice-Hradec Králové) v souvislosti s přetíženým spojem č. č. 610140 15 

f) Informace o postupu řešení opravy zálivu autobusové zastávky ve Skaličce 
g) Informace o nabídce na rozšíření funkcionalit obecního rozhlasu 
h) Problematika volně pobíhajících psů 
i) Možnost omezení podomního prodeje v obci 
j) Problematika zvyšování leteckého provozu nad obcí 

16) Závěr 



 

Průběh jednání:  

1) Zahájení 

Mgr. Pavel Kavalír, starosta obce, zahájil veřejné zasedání zastupitelstva v 18:00.  
Je přítomno 7 zastupitelů. Zastupitelstvo je usnášeníschopné. Dále starosta seznámil 
přítomné s programem zasedání a navrhl doplnění nového bodu „Návrh na uzavření 
smlouvy o smlouvě budoucí o realizaci přeložky distribučního zařízení určeného 
k dodávce elektrické energie – sloup nn v Číbuzi“ se zařazením za stávající bod 9) jako 
nový bod 10) a zařazení témat a) – g) do bodu 15) Diskuse.   

Usnesení č. 4/1/2019 
Zastupitelé schvalují program zasedání, vč. doplnění navržených bodů. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0  
zdržel se – 0  
 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Starosta jmenuje zapisovatelkou Kateřinu Faltovou a ověřovateli zápisu Zuzanu 
Kejřovou a Lenku Lankašovou. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

3) Kontrola zápisu č. 3/2019 vč. souhrnu usnesení  

Starosta Mgr. Kavalír přečetl přítomným zápis č. 3/2019. 

Usnesení č. 4/2/2019 
Zastupitelé schvalují Zápis č. 3/2019, vč. Souhrnu usnesení, bez připomínek. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 
 

4) Plnění rozpočtu k 31. 12. 2018 

Miloslava Kutíková, účetní a správce rozpočtu, seznámila zastupitelstvo s plněním 

rozpočtu k 31. 12. 2018. V příjmech po konsolidaci je dosaženo částky 10 286 803,40 Kč  

na upravený rozpočet 10 286 955,74 Kč, tj. plnění na 100 % (proti schválenému rozpočtu jsou 

příjmy vyšší o 26 %). Ve výdajích činí skutečnost po konsolidaci 7 762 673,36  Kč na upravený 

rozpočet 8 830 564,50 Kč, tj. plnění na 87,9 % (v případě schváleného rozpočtu jsou výdaje  

ve výši  95,1 %). Hospodaření obce letošního roku skončilo přebytkem ve výši 2 524 130,04 Kč. 

Na všech finančních účtech obce je uloženo celkem 14 755 171,27 Kč. Obec vlastní další 

finanční majetek v celkové částce 9 723 136,76 Kč, tj. akcie a.s. VaK Hradec Králové a podílové 

listy u ČS.  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 
 



5) Rozpočtová opatření 

Miloslava Kutíková, účetní a správce rozpočtu, seznámila zastupitelstvo 
s rozpočtovými opatřeními, která přijal a schválil na základě pověření starosta obce 
Mgr. Pavel Kavalír: RO 18/2018 ze dne 31. 12. 2018 – úprava schváleného rozpočtu 
v příjmech i ve výdajích. Zvýšení příjmů o částku 782 090,28 Kč, celkové výdaje se 
nemění (přesun mezi paragrafy a položkami); RO 1/2019 ze dne 14. 1. 2019 – úprava 
schváleného rozpočtu v příjmech i ve výdajích. Zvýšení příjmů o částku 10 900,- Kč 
(příspěvek na výkon státní správy) a zvýšení výdajů o částku 100 000,- Kč (Územní 
rozvoj - projektová dokumentace).   

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

6) Projednání a schválení inventarizace majetku k 31. 12. 2018 

Mgr. Lenka Lankašová, předsedkyně inventarizační komise, seznámila zastupitelstvo 
s návrhem inventarizační zprávy. 

Usnesení č. 4/3/2019 
Zastupitelé schvalují inventarizační zprávu bez připomínek.  

Hlasovalo: 
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 
 

7) Projednání a schválení Plánu investic na rok 2019  

Starosta seznámil zastupitele se záměry investičního charakteru, které by bylo vhodné 
realizovat v letošním roce.  

Usnesení č. 4/4/2019 
Zastupitelé schvalují Plán investic na rok 2019. 

Hlasovalo: 
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                          Termín splnění: 31. 12. 2019 

 
8) Projednání žádosti o připojení se k akci Vlajka pro Tibet 

Starosta seznámil zastupitele s žádostí Spolku Lungta o připojení se k akci „Vlajka pro 
Tibet 2019“ a navrhl, aby se obec k akci připojila vyvěšením vlajky na budovu obecního 
úřadu. 

K uvedenému byly vzneseny tyto protinávrhy: 

a) Člen zastupitelstva, pan Milan Karpíšek, navrhl, aby se obec k akci 
nepřipojovala. 

b) Další člen zastupitelstva, dr. Martin Jílek, vznesl návrh, aby se obec akce 
zúčastnila symbolicky formou vylepení plakátu s Tibetskou vlajkou  
dne 10. 3. 2019 na okno obecního úřadu. 



Hlasování proběhlo v pořadí vznesených protinávrhů takto: 

a) Zastupitelé neschvalují připojení se k akci „Vlajka pro Tibet“  

Hlasovalo: 
pro – 2 (M. Karpíšek, Z. Kejřová) 
proti – 5 
zdržel se – 0 

Návrh nebyl přijat. 

 
b) Zastupitelé schvalují připojení se k akci „Vlajka pro Tibet“ formou vylepení plakátu 

s Tibetskou vlajkou dne 10. 3. 2019 na okno obecního úřadu.  

Hlasovalo: 
pro – 4 (M. Jílek, K. Faltová, L. Lankašová, M. Stehno) 
proti – 2 (M. Karpíšek, Z. Kejřová) 
zdržel se – 1 (P. Kavalír) 
 
Návrh byl přijat jako usnesení č. 4/5/2019 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                            Termín splnění: 10. 3. 2019 

O původním návrhu s ohledem na schválení protinávrhu již nebylo hlasováno. 
 

9) Informace o výběru zpracovatele projektové dokumentace pro provedení stavby 
„Číbuz, Segregace pěší dopravy a odvodnění prostoru při sil III/3087 + III/3086“ 

Starosta, Mgr. Pavel Kavalír, informoval zastupitele o nabídkách předložených v rámci 
uvedené zakázky. Dne 11. 1. 2019 byla odeslána výzva třem účastníkům: HIGHWAY 
DESIGN, s.r.o., Hradec Králové, IČO 27513351, Hronovský – dopravní projekce s.r.o., 
Hradec Králové, IČO 07053428 a VIAPROJEKT s.r.o., Hradec Králové, IČO: 27476049. 
Lhůta pro podání cenových nabídek byla stanovena do 25. 1. 2019 do 12:00. Z důvodu 
chyby ve specifikaci zakázky, resp. požadavku na výkaz výměr, byla dokumentace 
opravena a znovu rozeslána osloveným účastníkům s prodloužením lhůty  
pro předložení cenových nabídek do 5. 2. 2019 do 12:00. Ve stanovené lhůtě přišly dvě 
nabídky, a to od firmy VIAPROJEKT s.r.o. s nabídkovou cenou 228 690,- Kč vč. DPH a od 
firmy HIGHWAY DESIGN, s.r.o. s nabídkovou cenou 239 580,-Kč vč. DPH. Z důvodu 
nejnižší nabídkové ceny byla vybrána firma VIAPROJEKT s.r.o., se kterou bude následně 
uzavřena smlouva o dílo. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

10) Návrh na uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o realizaci přeložky distribučního 
zařízení určeného k dodávce elektrické energie dle č.j. 19/2019/S-2 

Starosta Mgr. Kavalír informoval o předložené žádosti o přeložku sloupu nn v Číbuzi 
v souvislosti s přípravou akce „Číbuz, Segregace pěší dopravy a odvodnění prostoru  
při sil III/3087 + III/3086“ ze dne 16. 1. 2019. Následně byl v pondělí 11. 2. 2019 
předložen návrh Smlouvy o smlouvě budoucí. 



 
 
Usnesení č. 4/6/2019 
Zastupitelé po projednání schvalují uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o realizaci 
přeložky distribučního zařízení určeného k dodávce elektrické energie  
č. Z_S14_12_8120068486 dle č.j. 19/2019/S-2. 

Hlasovalo: 
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                          Termín splnění: 28. 2. 2019 
 

11)  Informace o úmyslu obce zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Pořízení  
a instalace sestavy herních prvků pro MŠ Číbuz“ 

Starosta, Mgr. Pavel Kavalír, informoval zastupitele o úmyslu oslovit uchazeče  
o veřejnou zakázku malého rozsahu na Pořízení a instalace sestavy herních prvků  
pro MŠ Číbuz v souvislosti s podanou žádostí do Programu obnovy venkova 
Královéhradeckého kraje č. 19POVU1-0114 Otevřené hřiště 1 (první etapa). Výsledky 
hodnocení předložené žádosti budou do 6. 5. 2019, ale s ohledem na plánovaný termín 
realizace (7-8/2019) je vhodné potenciální dodavatele oslovit dříve.  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

12) Informace o úmyslu obce zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Pořízení 
projektové dokumentace – Zpevnění příjezdové komunikace a parkoviště k MŠ 
Číbuz“ 

Úmysl nechat zpracovat projektovou dokumentaci na řešení komunikace na p.p.č. 
1043 v k.ú. Číbuz, vč. parkoviště u MŠ Číbuz bylo schváleno předchozím 
zastupitelstvem dne 18. 4. 2018 v rámci souhrnu usnesení 25/2018. Z důvodu 
možnosti čerpat na případné stavební práce dotaci s podmínkou min. zahájeného 
stavebního řízení, je vhodné zajistit co nejdříve projektovou dokumentaci. Z toho 
důvodu bude na základě předběžné tržní konzultace provedeno oslovení uchazečů 
v souladu s vnitřní směrnicí k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu,  
čl. 7 – Zadávání zakázek II. kategorie (100 – 500 tis. Kč) a výběr dodavatele. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
   

13) Informace o úmyslu obce zadat veřejnou zakázku malého rozsahu „Oprava hráze 
rybníku ve Skalici“ 

Starosta, Mgr. Pavel Kavalír, informoval zastupitele, že po projednání stavu břehu 
rybníka ve Skalici s původním realizátorem zakázky – firmou STAVOKA Hradec Králové 
a.s. bude proveden výběr dodavatele. Předpokládaná cena zakázky je přibližně 150 000,- Kč. 
Schůzka s panem Alešem Kodetem se koná ve středu 13. 2. 2019 v 10:00. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
  



14) Určení termínu konání Obecního plesu v roce 2020 

Starosta provedl stručné zhodnocení letošního Obecního plesu a vyzval přítomné  
k vyjádření.  

Proběhla krátká diskuse zastupitelů i občanů, kde zazněla převážně kladná hodnocení 
letošního plesu po organizační i hudební stránce. Starosta také sdělil, že skupina 
HEKTOR je na přání účastníků ochotna zahrát v podstatě jakékoli taneční skladby, takže 
si na své mohou přijít jak zastánci moderní hudby, tak i příznivci standardních tanců.  

Na základě proběhlé diskuse navrhl starosta Mgr. Kavalír termín Obecního plesu  
pro rok 2020 na sobotu 8. 2. 2020 v KS Dvorana Smiřice, hudební doprovod skupina 
HEKTOR. 

Usnesení č. 4/7/2019 
Zastupitelé schvalují termín Obecního plesu v roce 2020 na sobotu 8. 2. 2020 a pověřují 
starostu rezervovat vybraný termín u správce KS Dvorana Smiřice a zároveň zamluvení 
kapely HEKTOR. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                            Termín splnění: 28. 2. 2019 

  

15) Diskuze 

a) Informace o jednání se spoluvlastníkem pozemku p.p.č. 104/8 v k.ú. Číbuz 
(zahrada MŠ Číbuz). 

Starosta, Mgr. Kavalír, informoval zastupitele o jednání s panem Václavem 
Voborníkem, spoluvlastníkem pozemku p.p.č. 104/8 v k.ú. Číbuz o možném prodeji 
vlastnických dílů k pozemku obci. Pan Voborník vyjádřil ochotu s obcí jednat a sdělil 
svoji představu o kupní ceně ve výši 482,13 Kč/m2. O nabízené ceně pan Voborník 
odmítl dále vyjednávat s tím, že jde o cenu odhadní. Slíbil, že doručí úřední odhad 
ceny nemovitosti. Sdělil také, že již přibližně rok jedná s nájemcem části pozemku, 
panem J. S., se kterým má v nájemní smlouvě sjednáno předkupní právo. Starosta 
zastupitelům sdělil, že obec má na základě §1124 zákona č. 89/2012 Sb., občanský 
zákoník, předkupní právo jako spoluvlastník nemovitosti. Toto právo se v praxi 
uplatňuje při převodu nemovitosti na základě již podepsané kupní smlouvy, kdy 
prodávající má povinnost tuto smlouvu poslat i spoluvlastníkům  
a umožnit jim za stejných podmínek, jako v již uzavřené smlouvě, své předkupní 
právo uplatnit, ve lhůtě 3 měsíců od doručení nabídky. O této skutečnosti byl pan 
Voborník informován. Budoucí prodávající sdělil, že věc konzultuje i s druhou 
spoluvlastnicí, paní Hanou Blažkovou, která s návrhem na prodej vlastnických 
podílů souhlasí. Starosta navrhuje, aby obec pokračovala v jednáních a v případě, 
že nebude možné navrhovanou cenu snížit a budoucí prodávající budou ochotni 
s obcí uzavřít kupní smlouvu, na navržené podmínky přistoupila.  



 
 
 
Usnesení č. 4/8/2019 
Zastupitelé schvalují pokračovat v jednání se spoluvlastníky pozemku p.p.č. 104/8 v k.ú. 
Číbuz (H. Blažková a V. Voborník) o prodeji jejich vlastnických podílů obci. S ohledem  
na celkovou výměru parcely 1763 m2 se při podílech 2x 3/8 jedná o 1322,25 m2. Obec 
má zájem o vlastnictví celé parcely 104/8. Zastupitelé požadují po prodávajícím doložit 
odhad ceny nemovitosti, který dle sdělení spoluvlastníků činí 482,13 Kč/m2.  

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                            Termín splnění: 16. 4. 2019 
 
b) Informace o jednání s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových 

ohledně pozemků pod sportovištěm ve Skalici dle č.j. 47/2019/S 

Starosta, Mgr. Kavalír, informoval zastupitele o jednání, které proběhlo na krajské 
pobočce ÚZSVM v Hradci Králové dne 28. 1. 2019 ohledně pozemků p.p.č. 607/1, 
610/2 a 610/7 v k.ú. Skalice u Smiřic, které se týkají areálu sportoviště ve Skalici a které 
jsou t.č. v majetku státu. Dále jde o pozemky p.p.č. 620/16 a 1094/3 (ostatní plocha). Dnes 
12. 2. byl doručen zápis z jednání, kde se obci doporučuje doložit doklady potřebné 
k převodu pozemků dle § 22 zákona č. 219/2000 Sb., o majetku České republiky a jejím 
vystupování v právních vztazích, resp. zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních komunikacích 
(Pasportizace).  

Usnesení č. 4/9/2019 
Zastupitelé schvalují podáním žádosti o bezúplatný převod pozemků p.p.č. 607/1, 610/2 

a 610/7 v k.ú. Skalice u Smiřic do vlastnictví obce, pozemky p.p.č. 620/16 a 1094/3 budou 
řešeny po konzultaci s vlastníky bytových domů a garáží.  

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                            Termín splnění: 31. 3. 2019 

 
c) Informace o nabídce společnosti Českomoravská finanční společnost s.r.o. na 

prodej nemovitosti č.p. 50 p.p.č. st. 195 a p.p.č. 561/2 v k.ú. Skalice u Smiřic dle 
č.j. 48/2019/S 

Starosta, Mgr. Kavalír informace zastupitele o nabídce společnosti Českomoravská 
finanční společnost s.r.o. na prodej nemovitosti č.p. 50 p.p.č. st. 195 a p.p.č. 561/2 
v k.ú. Skalice u Smiřic, LV 321 o celkové výměře 1066 m2 a prodejní ceně 
3 300 000,- Kč. 

Usnesení č. 4/10/2019 
Zastupitelé na základě proběhlé diskuze schvalují zahájit jednání s prodejcem  
a pověřují starostu jednáním o podmínkách prodeje a případném snížení ceny. 



Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                            Termín splnění: 15. 3. 2019 
 
d) Informace o dalším jednání k možnosti koupě nemovitosti – č.p. 9 ve Skalici  

vč. příslušenství 

Starosta Mgr. Kavalír informoval o dalším jednání, které proběhlo dnes 12. 2.  
s Ing. Valachem, jednatelem společnosti WESCO INVESTMENT, s.r.o. ohledně 
prodeje souboru nemovitostí (parcely č. 497, 62/1, 561/1, 62/2) o celkové výměře 
7 724 m2 (cena obvyklá cca 1200,-/m2), které jsou v nabídce uvedené realitní 
kanceláře. Nová nabídka se týká pozemků p.p.č. 561/1 a části st. 62/1, celkem  
o výměře cca 3600 m2. Cena k jednání vč. nemovitostí je 7 – 8 mil. Kč za celek  
(cca 1000,-Kč/m2 + 2x 2 000 000,-/budova). Jednání s realitní kanceláří budou 
pokračovat a podle požadavků zastupitelů bude jednáno o možném snížení 
prodejní ceny. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 
e) Informace o změně jízdního řádu linky IREDO č. 311 dle č.j. 49/2019/S 

Starosta Mgr. Kavalír informoval zastupitele o změně jízdního řádu linky IREDO  
č. 311 (Jaromeř – Josefov – Vlkov – Smiřice – Smržov – Skalice – Hradec Králové) 
v souvislosti s přetíženým spojem č. č. 610140 15. 
Starosta dá do vývěsek + upozornění do zastávek. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 
f) Informace o postupu řešení opravy zálivu autobusové zastávky ve Skaličce  

Starosta Mgr. Kavalír informoval zastupitele o průběhu jednání se Správou silnic 
Královéhradeckého kraje. Jednání o řešení situace byla vedena již před Vánoci 2018 
s Ing. Hrabákem. Bylo slíbeno, že po Novém roce proběhne schůzka na místě a bude 
snaha opravu zařadit do plánu a provést ji před zahájením sezónních prací. 
Začátkem února 2019 starosta hovořil s Ing. Hrabákem a bylo mu sděleno, že  
SS KHK se problémem v tuto chvíli nehodlá zabývat. Proto byl dne 5. 2. 2019 do DS 
poslán dopis řediteli SS KHK Mgr. Petru Kašparovi s Žádostí o odstranění 
havarijního stavu. Mezi tím obec obdržela od Ing. Hrabáka stanovisko 
s upozorněním, že záliv nebyl nikdy oficiálně předán vlastníkovi komunikace. Nyní 
domluveno, že se dořeší majetkové poměry a proběhne schůzka s ředitelem  
SS KHK, kde se projedná i další postup plánované rekonstrukce sil. III/2997  
pro vzájemnou koordinaci s obcí (výstavba chodníků a přechodu pro chodce  
ve Skaličce a Skalici).  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 
 
 
 



g) Informace o nabídce na rozšíření funkcionalit obecního rozhlasu 

Starosta, Mgr. Kavalír, informoval zastupitele o nabídkách dvou firem na rozšíření 
funkcionalit obecního rozhlasu – možnosti SW ovládání, tvorbu rozhlasových relací 
s automatickým a opakovaným spouštěním, vč. exportu mp3 souborů na web obce 
(nabídka VM Florian á 86 000,- Kč vč. servisu a možnosti ovládání a hlášení přes 
mobil a rozesílání SMS a e-mailů občanům; nabídka firmy MOPOS á 25 000,- Kč). 
Zastupitelé na základě diskuse doporučují důkladně porovnat obě nabídky zvláště 
po technické stránce a poté se rozhodnout o případném pořízení vhodné 
technologie. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

h) Pan J. Š. upozornil zastupitele na problematiku volně pobíhajících psů v obci  
a dotázal se na možnost řešení. Starosta Mgr. Kavalír přislíbil, že projedná 
s Městskou policií Smiřice podmínky pro případné uzavření Veřejnoprávní smlouvy 
na výkon některých úkolů městské policie (přispívání k ochraně a bezpečnosti osob 
a majetku odchytem toulavých psů a koček, popř. jiných zvířat, a jejich transportem 
do příslušného zařízení ve smyslu § 42 zákona č. 166/1999 Sb. o veterinární péči  
a o změněn některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů.). V tomto 
okamžiku se nabízí pouze možnost oznámit případ nalezení toulavého psa 
starostovi, který incident nejprve řeší domluvou a následně předáním stížnosti 
Městskému úřadu ve Smiřicích, který pro obec vykonává agendu přestupků. Obec 
v současné době nemá obecně závaznou vyhlášku stanovující pravidla pro pohyb 
psů na veřejném prostranství. Dr. Jílek připomněl, že vyhláška by byla určitým 
nástrojem případné obhajoby obce, že se problematikou zabývá a má stanovena 
jistá pravidla. Pan Milan Karpíšek doporučil v případech, kdy hrozí nebezpečí 
ohrožení zdraví či majetku, přivolat vždy Polici ČR.  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 
i) Mgr. Lenka Lankašová vznesla dotaz, zda by obec neměla řešit zákaz podomního 

prodeje umístěním cedulí na začátku obce. Starosta Mgr. Kavalír sdělil, že 
v takovém případě je potřeba, aby obec přijala příslušné nařízení obce podle 
ustanovení § 18 zákona č. 455/1991 Sb., o živnostenském podnikání, ve znění 
pozdějších předpisů, v rámci přenesené působnosti. Podle rozsudku Nejvyššího 
správního soudu platí však zákaz podomního prodeje jen pro činnosti, které jsou 
živnostmi podle živnostenského zákona a například prodej levnější energie – což 
bývá v poslední době nejčastější případ podomního prodeje – není živností, takže 
pro něj neplatí tržní řád, tedy ani zákaz podomního prodeje. Ing. Faltová navrhla, 
aby se na webové stránky obce alespoň umístilo upozornění či poučení pro občany, 
jak se mají případným podomním obchodníkům bránit.  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

j) Pan Milan Karpíšek upozornil na opět narůstající frekvenci letů vrtulníků nad obcí 
 a doporučil vejít v jednání s místní samosprávou v Ruseku a starosty obcí 
dotčených letovým provozem hradeckého letiště a obrátit se společně na Letecké 
služby HK, aby došlo k nápravě. Podporou v jednání by mohl být i nový náměstek 



primátora HK, pan Bláha. Problematické jsou zejména večerní lety, které se 
odehrávají mezi 18:00 – 21:45 ve frekvenci cca 5 min. Starosta Mgr. Kavalír přislíbil, 
že samosprávy osloví a bude se podílet na společném postupu.  

 Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

16) Závěr 

Starosta ukončil zasedání zastupitelstva v 21:15 hodin. 
 

 

Zapsala: Ing. Kateřina Faltová    Ověřovatelé zápisu: 

Zuzana Kejřová 

Mgr. Lenka Lankašová 

 

Starosta: Mgr. Pavel Kavalír 

Skalice 21. 2. 2019 


